

<b>President / Vorsitzender</b>	Wolfgang Daiss, Äußere Gasse 8, 73575 Muldingen Tel: +49 179-764 2598, E-mail: president@eaasdc.eu
<b>Vice President / stellv. Vorsitzender:</b>	Stefan Burger, e-mail: vicepresident@eaasdc.eu
<b>Treasurer / Schatzmeister:</b>	Robert Kremsner, Kanalstr. 2 - 12, 91522 Ansbach Tel: +49 160-9603 9564, E-mail: treasurer@eaasdc.eu
<b>Secretary / Schriftführer</b>	Andrea Zingler, Kanalstr. 2-12, 91522 Ansbach Tel: +49 170-766 8955, E-mail: secretary@eaasdc.eu
<b>Member at Large GEMA, Events, GEMA committee</b>	<b>Vorstandsmitglied GEMA, Veranstaltungen, GEMA-Komitee</b> Jürgen R. Weissenborn, Tel: +49 175-217 5027, E-mail: gema.events@eaasdc.eu
<b>Member at Large IT-Service</b>	<b>Vorstandsmitglied IT-Service:</b> Reinhard Gojowsky, Reuther Straße 57 a, 91301 Forchheim, Tel: +49 9191-351 3530, +49 151-2064 5698, E-mail: it@eaasdc.eu
<b>Member at Large Support for Members</b>	<b>Vorstandsmitglied Unterstützung für Mitglieder</b> Contact for membership issues, support and assistance for members, Friendship Books, address labels. Ansprechpartner für Mitgliederbelange, Betreuung und Unterstützung der Mitglieder, Friendship Books, Adressaufkleber. Andrea Lang, Heuberg 6, 87745 Eppishausen, E-mail: support4members@eaasdc.eu
<b>Member at Large Public Relations</b>	<b>Vorstandsmitglied Öffentlichkeitsarbeit</b> Advertising and public relations of EAASDC as well as contact person of the member associa- tions in these areas. Werbung und Öffentlichkeitsarbeit der EAASDC sowie Ansprechpartner der Mitglieds- vereine in diesen Bereichen Andrea Lang, Heuberg 6, 87745 Eppishausen, E-mail: support4members@eaasdc.eu
<b>Representative for Austria</b>	<b>Vertreter für Österreich</b> Conny & Heinz Klingen, Tel: +43 699-1852 1688, E-mail: representative.a@eaasdc.eu
<b>Representative for the Netherlands</b>	<b>Vertreter für die Niederlande</b> Prof. Dr. Barbara Reinhartz, Tel: +31 71-589 6136, E-mail: representative.nl@eaasdc.eu
<b>Representative for Russia</b>	<b>Vertreter für Russland</b> Olga „Bella“ Kravchenko, E-mail: representative.ru@eaasdc.eu
<b>Representative for Switzerland</b>	<b>Vertreter für die Schweiz</b> Ernst und Katharina Leubin, Tel: +41 44-858 3003, E-mail: representative.ch@eaasdc.eu
<b>Bulletin-Editor</b>	Michael Curschmann; Tuchmacherweg 15; 16348 Wandlitz Tel: +49 33056-45 9997, +49 1520-878 0152, E-mail: editor@eaasdc.eu
<b>Bulletin-Administrator</b>	Uli Geyer, E-mail: bulletin.admin@eaasdc.eu
<b>Data Protection</b>	<b>Datenschutz</b> Questions about data protection. Fragen zum Datenschutz. Andreas Macke, Ladenbergstr.3, 14195 Berlin Tel: +49 177-301 5244, E-mail: data.protection@eaasdc.eu

<b>Historian</b> One Flyer and Badge of each Jamboree/ Round Up	<b>Historiker</b> Ein Flyer und Badge von jeder Jamboree/ jedem Round Up
Rainer Scheiblich, Römerstraße 13, 35578 Wetzlar Tel: +49 162-615 5200, E-mail: <a href="mailto:historian@eaasdc.eu">historian@eaasdc.eu</a>	
<b>Insurance Assistant</b> Responsible for all club questions regarding in- surance.	<b>Versicherungsangelegenheiten</b> Zuständig für alle Fragen der Clubs zu Versi- cherungen.
Robert Kremsner, Kanalstr. 2 - 12, 91522 Ansbach Tel: +49 160-9603 9564, E-mail: <a href="mailto:insurance@eaasdc.eu">insurance@eaasdc.eu</a>	
<b>Trademark Protection</b> Questions in the field of patent law, trademark and intellectual property rights for the EAASDC and their member clubs.	<b>Markenschutz</b> Fragen in den Bereichen Patent-, Marken- und Designrecht für die EAASDC und ihre Mit- gliedclubs.
Dr. Joachim Bradl, Deutscher und Europäischer Patent-, Marken- und Designanwalt Lorscher Str. 24a, 68519 Viernheim, Tel.: +49 6204-601 4333, E-mail: <a href="mailto:patent@eaasdc.eu">patent@eaasdc.eu</a>	
<b>Spokesman Jamboree Committee</b> Practical implementation of the guidelines cre- ated by Jamboree AG and approved by the general assembly.	<b>Sprecher Jamboree-Ausschuss</b> Praktische Umsetzung der von der Jamboree AG erstellten und seitens der Mitgliederver- sammlung genehmigten Guidelines.
Axel Behrens, Berlin, Tel. +49 30-6162 0908, E-mail: <a href="mailto:jamboree@eaasdc.eu">jamboree@eaasdc.eu</a>	
<b>Tax Committee</b> Questions of the EAASDC and German mem- ber clubs about taxes, tax law and tax authori- ties.	<b>Ausschuss Steuern</b> Fragen der EAASDC und ihrer deutschen Mit- gliedsvereine zu den Bereichen „Steuern, Steu- errecht und Finanzamt“.
E-mail: <a href="mailto:tax@eaasdc.eu">tax@eaasdc.eu</a>	

### Bankverbindung / Banking details:

<b>GEMA fees (Specials, Special Clubnights)</b> EAASDC, Münchner Bank, <b>IBAN:</b> DE81 7019 0000 0002 1410 35, <b>BIC:</b> GENODEF1M01	<b>GEMA-Gebühren (Specials, Special Clubnights)</b> EAASDC, Münchner Bank, <b>IBAN:</b> DE81 7019 0000 0002 1410 35, <b>BIC:</b> GENODEF1M01
<b>Membership dues, 2nd entries, doorprices, address labels</b> EAASDC, Postbank Frankfurt, <b>IBAN:</b> DE58 5001 0060 0668 6406 04, <b>BIC:</b> PBNKDEFF	<b>Mitgliedsbeiträge, Zweiteinträge, Doorprices, Adressaufkleber</b> EAASDC, Postbank Frankfurt, <b>IBAN:</b> DE58 5001 0060 0668 6406 04, <b>BIC:</b> PBNKDEFF

**Releases / Erscheinungstermine:** (B: Bulletin / B+D: Bulletin with/mit "Directory of Member Clubs")

Issue Date / Ausg.Termin	Feb 1.2.	Mar/Mär 2.4.	May/Mai 8.5.	Jun 17.6.	Aug 5.8.	Sep 15.9.	Nov 4.11.	Dec/Dez 15.12.
<b>Deadline*</b> <b>Red.Schluss*</b>	11.1.	18.3.	17.4.	27.5.	15.7.	25.8.	14.10.	24.11.
<b>Volume / Umfang</b>	B	B	B+D	B	B	B	B+D	B

\* *Deadline applies to all publications*\* *Redaktionsschluß gilt für alle Veröffentlichungen.*

The EAASDC BULLETIN is the official publication of the European Association of American Square Dancing Clubs. It is published 8 times per year.

All rights reserved. Reprinting is only permitted if the author is given and with the following note: „Reprint from EAASDC BULLETIN [issue, page], official publication of European Association of American Square Dancing Clubs“.

The views expressed in the Bulletin are those of the individual authors of these articles.

The editor reserves the right to reject contributions.

Publication in the bulletin: Articles, letters to the editor (subject to reductions) and advertising orders should preferably be sent by e-mail to the editor's address given below.

Please send advertisements preferably in \*.pdf or \*.jpg format.

Please send texts in \*.txt, \*.doc, \*.docx (preferred) also possible as \*.rtf or \*.odt format.

Order and payment for subscriptions as well as changes of subscription addresses please send to [bulletin.admin@eaasdc.eu](mailto:bulletin.admin@eaasdc.eu)

Changes of membership data please send to [secretary@eaasdc.eu](mailto:secretary@eaasdc.eu)

**Subscription**

Bulletin (8 issues) + Directory  
18 € per year, to pay in advance

**Advertisements** (only related to the dance types represented in EAASDC):

Full page: 35 € / Half page: 25 €

Das EAASDC BULLETIN ist das offizielle Magazin der European Association of American Square Dancing Clubs. Es erscheint achtmal pro Jahr.

Alle Rechte vorbehalten. Nachdrucke sind nur mit Angabe des Autors und folgendem Hinweis erlaubt: „Nachdruck aus dem EAASDC BULLETIN [Ausgabe, Seite], dem offiziellen Organ der European Association of American Square Dancing Clubs“.

Die Ansichten, die im Bulletin geäußert werden, sind die der einzelnen Verfasser dieser Artikel.

Der Editor behält sich vor, Beiträge abzulehnen.

Veröffentlichung im Bulletin: Artikel, Leserbriefe (Kürzungen vorbehalten) und Anzeigenaufträge bitte vorzugsweise per e-mail an die unten genannte Adresse des Editors senden.

Anzeigen bitte vorzugsweise im \*.pdf oder \*.jpg Format schicken.

Texte bitte in den Formaten: \*.txt, \*.doc, \*.docx (bevorzugt) senden, sonst auch als \*.rtf, oder \*.odt

Bestellung und Bezahlung von Abonnements sowie Adressänderungen für Abonnements bitte an [bulletin.admin@eaasdc.eu](mailto:bulletin.admin@eaasdc.eu)

Clubdatenänderungen bitte immer an [secretary@eaasdc.eu](mailto:secretary@eaasdc.eu) senden

**Abonnement**

Bulletin (8 Ausgaben) + Directory  
18 € pro Jahr, nur Vorauszahlung

**Anzeigen** (nur bezogen auf die in der EAASDC vertretenen Tanzformen)

Ganze Seite: 35 € / Halbe Seite: 25 €

Bulletin Editor (v.i.S.d.P.): Michael Curschmann; Tuchmacherweg 15; D 16348 Wandlitz  
Tel.: +49 33056-45 9997 E-Mail: [editor@eaasdc.eu](mailto:editor@eaasdc.eu)

Bulletin Administration: Uli Geyer [bulletin.admin@eaasdc.eu](mailto:bulletin.admin@eaasdc.eu)

e-mails and Letters are accepted in English

e-mails und Briefe werden in Deutsch akzeptiert.

Printed at / Gedruckt bei: Druckerei Offprint, München, E-Mail: [ruch@dopm.de](mailto:ruch@dopm.de)

**Payment of Bulletin subscriptions and ads****Zahlung von Bulletin-Abonnements und Anzeigen**

EAASDC Bulletin, Postbank Frankfurt am Main, **IBAN:** DE58 5001 0060 0668 6406 04 **BIC:** PBNKDEFF

Notice for the publication of personal data, pictures and texts in the EAASDC Magazine (Bulletin), as well as transfer of the right of disposition or ownership.

1. By submitting image and text material, the submitter grants the EAASDC the right to use this material free of charge and without any restrictions in terms of time, location or content. The EAASDC will use this material exclusively within the scope of its statutory purpose; the use of the material does not involve an economic trade/commercial purpose, an intention to make a profit or the acceptance of remuneration by the EAASDC.
2. This does not imply an exclusive right of use for EAASDC.
3. The EAASDC will publish images and text material stating the name of the submitter and, if applicable, the association or any other additional information requested by the submitter.
4. The submitter must ensure that the submitted image and text material is free of rights of third parties. The EAASDC accepts no liability for claims by third parties in this regard.
5. The EAASDC is entitled to provide third parties with the submitted image and text material for publication in print or digital media, provided that the third parties are clubs/associations/institutions that practice or promote our dance forms. A reference to the source in the publication is required, as well as obtaining written permission from the EAASDC.
6. If the submitter does not agree with the conditions or parts of the conditions mentioned here, he/she must inform the EAASDC editor in writing and in good time before the respective editorial deadline. In such a case, the EAASDC reserves the right not to publish the submitted images and text material.

Hinweis für die Veröffentlichung von persönlichen Daten, Bildern und Texten im EAASDC Magazin (Bulletin), sowie Übergang des Verfügungs- oder Eigentumsrechts.

1. Der Einreicher von Bild- und Textmaterial räumt der EAASDC, durch die Überlassung, ein unentgeltliches, zeitlich, räumlich und inhaltlich unbeschränktes Nutzungsrecht zu diesem Material ein. Die EAASDC nutzt dieses Material ausschließlich im Rahmen ihres Satzungszweckes, ein wirtschaftlicher Handels-/Gewerbezweck, eine Gewinnerzielungsabsicht oder die Annahme von Vergütungen seitens der EAASDC, ist mit der Nutzung des Materials nicht verbunden.
2. Ein ausschließliches Nutzungsrecht der EAASDC ist damit nicht verbunden.
3. Die EAASDC veröffentlicht Bild- und Textmaterial unter Angabe des Namens und ggf. des Vereins oder sonstiger, ergänzend gewünschter Angaben des Einreichers.
4. Der Einreicher hat dafür Sorge zu tragen, dass eingereichtes Bild- und Textmaterial frei von Rechten Dritter ist. Die EAASDC übernimmt keine Haftung gegenüber Forderungen Dritter in diesem Bereich.
5. Die EAASDC ist berechtigt, Dritten das eingereichte Bild- und Textmaterial zur Veröffentlichung in Print- oder digitalen Medien zu überlassen, sofern es sich bei den Dritten um Vereine/Verbände/Institutionen handelt, die unsere Tanzarten ausüben oder sie fördern. Eine Quellenangabe bei der Veröffentlichung wird genauso vorausgesetzt, wie die Einholung einer schriftlichen Genehmigung bei der EAASDC.
6. Ist der Einreicher mit den hier genannten Bedingungen oder Teilen davon nicht einverstanden, so hat er dies schriftlich und rechtzeitig vor dem jeweiligen Redaktionsschluss dem EAASDC-Editor mitzuteilen. Die EAASDC behält sich in diesem Fall vor, das eingereichte Bild- und Textmaterial nicht zu veröffentlichen.